



ΜΙΚΡΟΜΕΣΑΙΟΙ ΑΓΡΟΤΕΣ

Νωρίτερα η «λυπητερή» με την αύξηση της εισφοράς Υγείας

Η κυβέρνηση καταργεί τη σταδιακή εφαρμογή του μέτρου, για να εκπληρώσει προαπαιτούμενα της «αξιολόγησης»

Νωρίτερα απ' ό,τι προβλεπόταν αρχικά θα βρεθούν αντιμέτωποι με την αύξηση των εισφορών τους για την Υγεία οι μικρομεσαίοι αγρότες, σύμφωνα με τους σχεδιασμούς της κυβέρνησης. Θυμίζουμε ότι ο τελευταίος αντiasφαλιστικός νόμος (4387/2016) προέβλεπε αύξηση των εισφορών για την Υγεία στο 6,95% του καθαρού εισοδήματος, από 2,5% που είναι σήμερα, σταδιακά μέχρι το 2019 και συγκεκριμένα σε 4,73% το 2017, 5,84% το 2018 και 6,95% το 2019 και μετά. Σύμφωνα, όμως, με χτεσινά δημοσιεύματα, η κυβέρνηση σχεδιάζει να αυξήσει την εισφορά για την Υγεία στο 6,95% από τον επόμενο κιόλας χρόνο, προκειμένου να ικανοποιήσει ένα από τα «προαπαιτούμενα» για την ολοκλήρωση της πρώτης «αξιολόγησης». Η ταχύτερη εφαρμογή του μέτρου αφορά και τους νέους επιστήμονες. Δηλαδή, μόλις πέντε μήνες μετά την ψήφιση του αντiasφαλιστικού νομοσχεδίου, η κυβέρνηση «μαζεύει» και τις ελάχιστες παραχωρήσεις που είχε κάνει κάτω από την πίεση των αγωνιστικών κινητοποιήσεων των αγροτών, αλλά και των φορέων των επιστημόνων. Ειδικά για τους μικρομεσαίους αγρότες, η αύξηση αυτή στις εισφορές για

την Υγεία θα πλήξει άμεσα το πενιχρό τους εισόδημα, καθώς προστίθεται στη γενικότερη αύξηση των ασφαλιστικών τους εισφορών, που προβλεπόταν με τον ίδιο νόμο. Συγκεκριμένα, από το β' εξάμηνο του 2015 (αναδρομικά) και για το 2016, αυξάνεται από 7% στο 10% ο συντελεστής εισφοράς σύνταξης, με αποτέλεσμα να επέρχονται αυξήσεις που, στην κατώτερη πρώτη κλίμακα Ασφάλισης, ήταν για το β' εξάμηνο του 2015 από 376,5 ευρώ σε 457,5 ευρώ και για το 2016 από 753 σε 915 ευρώ. Ανάλογα, στις επόμενες κλίμακες, οι αυξήσεις είναι μεγαλύτερες. Επίσης, από 1/1/2017 καταργούνται οι εφτά ασφαλιστικές κλίμακες και στο εξής οι ασφαλιστικές εισφορές θα καταβάλλονται σύμφωνα με το καθαρό εισόδημα. Ο συντελεστής σύνταξης ανεβαίνει στο 14% το 2017, στο 16% το 2018, στο 18% το 2019, στο 19% το 2020, στο 19,5% το 2021 και στο 20% το 2022. Στα παραπάνω αθροίζεται η αύξηση της εισφοράς για την Υγεία και επιπλέον εισφορά 0,25% για την αγροτική εστία. Ετσι, η συνολική επιβάρυνση του αγρότη/κτηνοτρόφου για την Ασφάλισή του (σύνταξη, υγεία, αγροτική εστία) θα φτάσει στο 27,20% στο καθαρό εισόδημα το 2022.

ΕΤΟΣ	ΕΙΣΦΟΡΕΣ ΣΗΜΕΡΑ (3η κλίμακα) ΣΕ ΕΥΡΩ	ΕΙΣΦΟΡΕΣ ΜΕ ΤΟ ΝΕΟ ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟ ΣΕ ΕΥΡΩ	ΣΥΝΤΕΛΕΣΤΗΣ ΕΙΣΦΟΡΩΝ ΝΕΟΥ ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟΥ (%)
2017	954,12	1.898	18,98
2018	954,12	2.209	22,08
2019	954,12	2.520	25,2
2020	954,12	2.620	26,2
2021	954,12	2.670	26,7
2022	954,12	2.720	27,2

Θυμίζουμε, επίσης, ότι το σχέδιο της κυβέρνησης δεν αναγνωρίζει ζημιές ή ένα οποιοδήποτε καθαρό εισόδημα, αλλά επιβάλλει υποχρεωτικό κατώτερο καθαρό εισόδημα το 70% του κατώτερου μισθού του άγαμου εργαζόμενου άνω των 25 ετών, ο οποίος σήμερα είναι 586 ευρώ. Αρα, το 70% είναι 410,20 ευρώ το μήνα, δηλαδή 4.922,40 ευρώ το χρόνο. Αυτό, λοιπόν, το ποσό είναι το κατώτερο ασφαλιστέο εισόδημα, στο οποίο θα υπολογίζονται οι ελάχιστες εισφορές για σύνταξη και υγεία που θα υποχρεούται να καταβάλλει κάθε αγροτοκτηνοτρόφος, οι οποίες είναι: 4.922,40 X 27,20% = 1.339 ευρώ. Με το ίδιο κατώτατο ποσό επιβάρυνεται η αγρότισσα και κάθε άλλο ασφαλιζόμενο ενήλικο μέλος της ίδιας οικογενειακής εκμετάλλευσης, που

δεν έχει άλλη Ασφάλιση. Το πραγματικό οικογενειακό εισόδημα θα επιμερίζεται σε σύζυγο και ενήλικα ασφαλιζόμενα παιδιά και δεν μπορεί να είναι μικρότερο για τον καθένα από το κατώτερο ασφαλιστέο εισόδημα. Με βάση τα παραπάνω, είναι αποκαλυπτικό και επίκαιρο το παράδειγμα που είχε παρουσιάσει ο «Ριζοσπάστης» την περίοδο που ο σχετικός νόμος συζητιόταν στη Βουλή. Όπως δείχνει και ο πίνακας, ένας αγρότης με 10.000 ευρώ καθαρό ατομικό εισόδημα, ασφαλισμένος στην τρίτη κλίμακα σήμερα, όπου είναι ασφαλισμένοι στην πλειοψηφία τους οι αγρότες, θα δει τις συνολικές εισφορές του μέχρι και να τριπλασιάζονται σταδιακά έως το 2022, τη στιγμή που το 50% των ασφαλισμένων στον Ο-ΓΑ αγροτών αδυνατεί να πληρώσει σήμερα τις εισφορές του.